
 

 

Vážení rodiče, milé děti,  

       školní rok se nám pomalu blíží ke konci a my bychom Vás rádi informovali o dění ve 
školní jídelně.  

     Od vstupu do programu Skutečně zdravé školy funguje na naší škole skupina pro zdravé 
stravování, která se pravidelně jednou týdně schází ke konzultaci jídelníčků a k projednání 
zlepšení stravování. Rádi bychom i nadále uvítali mezi nás zainteresované rodiče. Taktéž 
bychom byli rádi za připomínky a nápady, které povedou ke zkvalitnění školního stravování.  

     Z dotazníku, který měli rodiče možnost vyplnit během 1. pololetí, vyplynulo, že většina 
rodičů je spokojena nebo spíše spokojena se skladbou jídelníčků, upřednostňuje nákup 
českých potravin a je pro ně důležité, aby potraviny byly čerstvé. Několik málo rodičů  
vyjádřilo se skladbou jídelníčku nespokojenost (viz. graf níže). 

Jsme rádi, že  jsme společným úsilím zvýšili kvalitu jídla: 

- jídla neobsahují žádné nežádoucí přísady (kromě doporučených nežádoucích přísad se 
vyhýbáme dalším é-čkům, která mohou negativně ovlivnit zdraví dítěte např. způsobit 
alergické reakce, vyrážku, nevolnost, hyperaktivitu, špatnou náladu a další potíže) 

- spolupracujeme s novými dodavateli z regionu 

- maso pochází z českých chovů a je poráženo též v České republice 

- nakupované ryby jsou bez aditiv 

- připravujeme vlastní vývary, nabízíme domácí moučníky i mléčné dezerty 

- min. 90 % pokrmů je vyrobeno z čerstvých, nezpracovaných surovin 

- rodiče mají možnost ochutnat oběd, po předchozí domluvě si mohou vyzvednout oběd do 
jídlonosiče (1x ročně- cena 75,- Kč). 



Během tohoto školního roku jsme realizovali projekty týkající se plýtvání jídlem a 
zdravé stravy. V prvním testovacím týdnu 20. února – 24. února činil podíl vyhozených 
zbytků z celkového množství použitých surovin/potravin v %: 18,4, v týdnu 22. května -26. 
května 14,4. Půl roku mohly taktéž děti/žáci hlasovat o tom, zda jim oběd chutnal. Obědy, 
které jim vyloženě nechutnali, již nevaříme. Zeleninové saláty nebo zeleninu jako oblohu 
připravujeme k většině obědů. Snažíme se, aby jídla byla zdravá a pestrá. Děti pozitivně 
motivujeme, aby  neznámé pokrmy ochutnali a poznali tak nové chutě (pozn. pro zdravý 
vývoj a růst je velmi důležité, aby se děti naučily jíst pestře od útlého věku a tělo bylo 
v budoucnosti schopno samo upozornit na to, co mu chybí).    

 Od vstupu do programu Skutečně zdravé školy jsme vynaložili spoustu úsilí, abychom 
obědy ve školní jídelně zkvalitnili. V tomto úsilí budeme pokračovat i následujícím školním 
roce. 

Všem rodičům i dětem přejeme letní prázdniny plné slunce a pohody a spoustu 
krásných společných zážitků! 

I v příštím školním roce se budeme snažit vařit pestře, zdravě a chutně. Přejeme si, aby 
všem našim strávníkům chutnalo. 

Kolektiv školní jídelny 

květen 2023 
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